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          08/07/2019 
    

 19-7מן המניין  ישיבת מועצה הנדון :

 
 .במשרדי המועצה המקומית 19:00 תשע"ט בשעה ד' תמוז  7.7.19  -ה א'הישיבה התקיימה ביום 

 :משתתפים

 ראש המועצה –דוד אזולאי 

 ס. ומ"מ ראש המועצה –אבי נדיב 

 חברת מועצה –דורית נחמני 

 חבר מועצה –חגי רוזנבאום 

 חברת מועצה  –יפה -רוית סנדלר

 חבר מועצה – ליאור בז

 חברת מועצה –איריס בלסקי 

 

 על סדר היום:

 .מצ"ב –תקציב מוצעה דתית דיון והצגת  .1

 מצ"ב. –מימון מלא של משרד הבטחון  -פתיחת תב"ר רכב קב"ט .2

 ישיבות מועצה אוגוסט ואוקטובר. קיום-איעדכון על  .3

 עדכון ועדות מועצה .4

 .שונות .5

 .דיווחים .6

 

 נדון והוחלט:

 יוצג בסוף הישיבה -1לסעיף 

 מימון מלא של משרד הבטחון -ב קב"טפתיחת תב"ר רכ –2לסעיף 

טחון, תקציב מיוחד מהחטיבה להתיישבות. כרגע מיועד לקובי, יכול ימלא של משרד הב ימוןזה במ :דוד

 להיות שמשרת הקב"ט תלך לעובד מועצה.

 : מה עלות האחזקה?איריס

הוא נצרך שכוללים דלק, אחזקה ומרכיבי בטחון. תלוי כמה נוסעים וכמה דלק   ₪ 144,000יש  דוד:

 יוגבל לקילומטר.

 הוא ישמש לעוד דברים? הסעות מורים? רוית:

, לא ישמש להסעות מורים. זה רכב קב"ט מבחינת ביטחון אי אפשר להפריד את השליחויות שלו  דוד:

 שניתן רק למטולה, נקבל את הנהלים ועפ"י זה נפעל.רכב 

 ים:  נוכח

 יועמ"ש המועצה –אפי קיזל 

 גזבר המועצה –ליאור עמר 

 מנכ"ל המועצה –קובי נגר 

 מבקר המועצה –שמעון דריהם 
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 : יוכל לנסוע לת"א?ליאור

 : כןדוד

 : איפה הצורך עלה?איריס

 י כרגע נוסע עם רכבו הפרטי.: קב"ט צריך רכב צמוד, קובדוד

 לל העלויות, היום זה מסובסד באופן מלא.ולא לקחנו בג במימון מלאלא : בעבר הציעו לנו אבי

 :החלטה

  "ר רכב קב"טתב פתיחת

 : דוד, אבי, דורית וחגיבעד

 ליאור, איריס ורוית נמנעים:

 ישיבות מועצה אוגוסט ואוקטובר קיום -איעדכון על  – 3לסעיף 

 .בשנה, חודש אוגוסט חופש ואוקטובר חגיםמן המניין ישיבות  10 לפחותהמועצה צריכה לקיים דוד: 

 שניה לפני פתיחת השנה?לא תהיה ישיבת מועצה  רוית:

 באוגוסט. תתקיים ועדת חינוך דוד:

 החלטה:

 2019לא יתקיימו ישיבות מן המניין בחודשים אוגוסט ואוקטובר 

 מאושר פ"א

 עדכון ועדות המועצה – 4לסעיף 

 .חגי יחליף את רוית איכות הסביבה:

 דוד, אבי, דורית וחגי. בעד:

 ליאור, איריס ורוית נגד:

 .יחליף את רוית רוזנבאום: חגי חינוךועדת 

 : דוד, אבי, דורית וחגי.בעד

 : ליאור, איריס ורויתנגד

 החלטה:

 שינוי בהרכב ועדות המועצה מאושר.

 תקציב המועצה הדתיתהצגת /דיון  – 1לסעיף 

 תקציבה.בעריכת צריכה לשתף אותנו  : ע"פ חוק המועצה הדתיתדוד

מאושר ע"י השר, התקציב צריך להיות מוגש לאחר התייעצות עם ראש  התקציב לפי החוק :יועמ"ש

 המועצה.

שעות,  48-להתייחס לפרוטוקול בלעניין הפרוטוקול, לא תמיד ניתן רגע לפני המועצה הדתית  ליאור:

 להגיע לזה, יש אפשרות לקבל את הפרוטוקול קודם ?לא תמיד מספיקים 

 בקשה לתיקון פרוטוקול ניתן להגיש עד פתיחת הישיבה. יועמ"ש:
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 ימים לפני. 4או  3נדאג לשלוח אנחנו  דוד:

 תיקון לפרוטוקול, מבקשת שיתוקן.לקובי הגשתי אני לפני הישיבה : רוית

. נחזור למועצה אבל אין בעיה להוסיף : מקריא... נכניס את זה, הפרוטוקול הינו תמצית של הדבריםדוד

 דתית.

 אני לא אשתתף בדיון על התקציב. ענייניםבשל ניגוד  איריס:

  .,אך לא תשתתפי בדיוןאת יכולה להישאר :יועמ"ש

 גדעון יו"ר מועצה דתית מפרט את התקציב.

 מי אחראי על טהרה והובלה? דוד:

חברת קדישא מקריית שמונה, ממרכז הארץ אני נעזר בזק"א צפון וזק"א מרכז, לפעמים  גדעון:

 המשפחה משלמת את ההפרש ואז הטהרה מתבצעת במרכז.

 : קבורה של גוי לא מתבצעת במטולה?רוית

 אין לנו היום, יש בקריית שמונה. גדעון:

 ?בממה זה מורכ דוד:

 הובלה, טהרה, חפירת קבר, כיסוי בטוף. גדעון:

 50-100מקוואות: הכנסות מעטות, החוק מחייב שגם אם יש טובלת אחת, צריך להחזיק מקווה. בין 

 בשנה, כלות שנה ראשונה פטורות מתשלום.

 יש אפשרות למצוא פתרון אחר למקווה במטולה? חגי:

 .יביםמבחינת משרד הדתות אנחנו מחו גדעון:

אש"ח. יש שירותי מקוואות, טהרה וקבורה  120: למה שלא ניקח שירותים פרטיים? כדי שנחסוך דוד

 חיצוניים.

 ן אפשרות להכשיר את המקווה הפרטי?אי אפשר לבחו חגי:

 אם יש כבר אחד שעובד יותר. 000201,מול  15,000, לטבילה ₪ 15: דוד

 +אגרות. +פיקוח סעדותאש"ח, חקלאים, אגרות כשרות, מ 70כשרות: סדר גודל של 

 : יש אפשרות להגדיל את השירותים של המועצה הדתית?חגי

 ק לשטח מטולה.בגדול יכולים לתת כשרות ר גדעון:

את התוספת. תקציב לא אושר מול משרד הדתות. משרד לתקצב : השלטון המקומי קבע שאין דוד

 מקומי הורה לא לשלם.השלטון הוהדתות ביקש להגדיל את התוספת למועצה דתית, יש ויכוח 

 : מי שמחליט על הגדלת התקציב זה משרד הדתות?ליאור

 אלף? 325למה יש בתקציב שכר רב בסדר גודל של  תראה תכף שההוצאות גדלו משמעותית. דוד:

 הוראות של משרד הדתות להכניס רב.זה  גדעון:

 אין רב אז למה להכניס?גם שאין רב בפועל?  דוד:

 כן. גדעון:
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 ההנחיות האלה כתובות איפשהו?: חגי

 צריכים להוציא מתקציב המועצה. %40  ₪ 350,000 לו שאנחנו משלמים אין רב דוד:

אשמח לראות מסמך שמורה לך על כך. מודעים לך ממשרד הדתות תוסיף לתקציב כך וכך...?  חגי:

 אשמח לראות אותם.

 שכר יו"ר הועלה. גדעון:

 ?2019  -ל 2017אחוזים משנת  22-, לא נשמע הגיוני, כ2017משנת  ה: תראה כמה עלדוד

הם החליטו  עבדתי שנה שלמה בהתנדבות מלאה, הוכרחתי לקבל שכר כחלק מתוכנית הבראה. גדעון:

 משרה, זו לא בקשה שלי. 100%-להעלות ל

  ₪ 450,000אין כמות עשיה שמצדיקה את זה, חושב שאפשר לחסוך כאן  ,"הם"אני אוהב את  דוד:

 עניין הצגתי.בקלות על המרכיבים שהצגת. את עמדתי ב

 כמה שעות ביום המקווה פתוח? דוד:

 ואחזקה. ןניקיוימים בשבוע שעתיים ביום שכוללים  7 גדעון:

  ??משרה? %70עבודה זה שעות  14 דוד:

 שעת בלנית זה תעריף אחר. גדעון:

 על שכר הבלנית שהוא לא הגיוני. 2014במקרה אני מכיר דוח של מבקר המועצה משנת  דוד:

 עובד בית העלמין., גם  ₪ 80,000גם גינון  

אתה זוכר את ההלוויה של אבא של שרה? ובאו הילדים לשפוך את הדליים, צריך עובד, יש שכר  גדעון:

 מינמלי שעובד יוכל לבוא לעבוד פה.

 אתה צריך לראות גם את הצד השני, יש פה תושבי מטולה שמתפרנסים. ליאור:

קבעו חוק במדינה,  2008-פיצוי פיטורין מופיע? בחוק ל 14מניח שהעובדים עם חוזה, האם סעיף  חגי:

 מצב שתצטרך להשלים לו אלפי שקלים אם תרצה לפטר. האמליץ לבדוק את זה כדי שלא יהי

 משרה. תעריף שכר מינימום ופנסיה של אלמנת רב.  %100נהלי מזכירה שכר מ גדעון:

 מענק פרישה כולל פדיון חופשות וזה בא משום מקום.  ₪ 600,000כשהרב נפטר שילמתי 

 איך אתה ממן את זה? חגי:

 עודף משנים קודמות. גדעון:

ת ברבע פשר לתת פה שירותי ד. אלבזבוזיםכשיש עודף הכסף לא מוחזר למועצה, הוא נשאר  דוד:

שכר שלא מוצדק  90%- מהכסף לדעתי. קיים בזבוז כספי ציבור משווע והוצאות הישוב על למעלה מ

 ברובו.

לא הגיוני שהגוף הזה הוא לא חלק מהקהילה, זה בסדר להתייעל אבל אפשר לכוון אותו  ליאור:

ירותים בבית לפעילות. חלק מהדברים אפשר לבדוק ולבנות תוכנית פיתוח לכלל המושבה. למה אין ש

 ס השתתף מתקציב מועצה דתית.היו פעילויות שהמתנ" בעברהעלמין? 
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 הבעיה היא שהתקציב רק עולה ולא נעשים דברים. דורית:

 בידי המועצה הדתית.חובה אחד לא מונע שירותים בבית העלמין, זה אף  דוד:

 לתרום, רק מחפשים להפריד.אין פה שיתופי פעולה, יש גוף שיכול הבעיה העיקרית היא ש ליאור:

הוצאות שכר, תעודות נישואין, קבורה, גינון, אחזקה )חוץ מעובד קבורה(, מקוואות, תרבות  גדעון:

 .  ₪ 32,000תורנית 

 יש אפשרות להתייעל בעניין החימום במקווה? רוית:

 יש, אבל התחלופה יקרה מאוד. גדעון:

איפה יש ביטוי לתקציב תרבות תורנית? האם יש שיתופי פעולה בעניין התקציב עם בית הכנסת  דוד:

 למעלה?

 הנימה הזו רק לבוא בטענות במקום לחבר. ליאור:

 אנחנו רוצים לצמצם ולחבר. דורית:

 : איך אפשר לחבר, זה מה שצריך לבדוק.ליאור

 ס.היה שיתוף פעולה מלא בעבר והתקציב הלך למתנ" גדעון:

 דיווח בדוח ששילמת לרכז. דוד:

 לא לקחנו אגורה מזה ולא שילמתי לרכז. גדעון:

 , השנה ישנה תוספת שלקחתי בחשבון.2018- ₪ 49,5000מפקח  –כשרות 

 בכשרויות, איך התקציב עולה?אמרת שירדת  דוד:

 . ₪ 10,000שכירות למועצה, הוצאות של ארנונה  ₪ 30,000 גדעון:

 דווקא מה שצריך להיכנס לא נכנס ולא מופיע בתקציב ארנונה שסוף סוף משולמת. דוד:

 אנחנו לא משרד עיסקי, לא גוף שנועד לעשות כסף, אפשר למצוא איך לשנות את התעריף. גדעון:

 אין תשלומים לרו"ח? 2018למה בתקציב  דוד:

 .כי עוד לא שילמתי גדעון:

 לא מופיע הוצאות משפטיות. 2018 -בלא מופיע ו 2017-גם ב דוד:

 . ₪ 1,384,100התקציב הכללי  גדעון:

 דוד: אז יש סעיפים שלא מופיעים בדוחות המאושרים?

זה הוצאות שכר. המסר הוא כזה,  %90 -כ ר את האוזןבפעם ראשונה רואה את המספרים, רק לס חגי:

אני רוצה להגיד שמטולה קטנה, אחוז ההשתתפות רק עולה ואני בעד חיבורים, אני חושב שצריכה 

להיות חשיבה כוללת לחסוך, ככל שהתקציב שלהם גבוה יותר, אנחנו משלמים יותר. כמעט חצי מיליון 

 רות. אנחנו כתושבים מהשוטף הולך לטובת המועצה הדתית שרוב האחוזים זה משכו ₪
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מקובל עלינו? צריך למצוא דרכים להתייעלות, אפשר לחשוב ביחד, נוכל לחסוך הרבה כסף לדברים 

 אחרים.

שנים הצלחנו ביחד  5מועצה. לפני  %40משרד הדתות  %60שנים החלק היה  6עד לפני  גדעון:

 , אם2018-ל 2017המשמעותית בין  ההעלייכשעובדים יחד מגיעים להישגים.  75%-ו 25%-להוריד ל

ואין  עדת הכספים, היינו מצליחים להוריד. כל עוד שהמועצה הדתית מתקיימתוהיינו הולכים ביחד לו

 שיתוף פעולה אז דברים לא מתקדמים. כמו סככה ושירותים בבית הקברות .

 פעם ביקשת לעשות סככה? או שירותים? עשיתם קומבינה מאחורי הגב עם הוועדה לתכנון ובניה. דוד:

 מי קובע את האחוזים? חגי:

 משרד הדתות. גדעון:

מתקציבן  %1חודשים, הממוצע הארצי בכל הרשויות בארץ עומד על  3המכתב שקיבלנו לפני  דוד:

. מחר  ??, זה נראה לכם נורמאלי? הגיוני?תמכל רשות אחר 3.6%משלמים במטולה ואנחנו  השוטף 

 אנחנו המועצה הכי יקרה פר נפש בארץ.  2014ח המבקר "נשלח לכם לעיון. בדו

פעילות, העיקר הוא השכר. אני רוצה לקבל  8%שיתופי פעולה משמעותיים זה להוריד בשכר, לא עוד 

 ב.החלטה שאנחנו פונים לשר לשירותי דת להגיד שאנחנו מתנגדים לתקצי

 : אם נוכל להוריד את האחוזים של ההשתתפות?חגי

 : זה לפי מדד סוציו.דוד

אפשר להתייעל פה אבל צריך לשבת לבחון שיתופי פעולה. אותם אנשים שמקבלים שכר זה  ליאור:

 אנשים ממטולה שמצבם לא מזהיר.

אפשר להתייעל וזה לא בא על חשבון שירותי  בשנה?  ₪ 50,000ודע מה אני עושה עם אתה י דוד:

 הדת.

 .לדעתי בית העלמין נראה מצויין ליאור:

 המסביב זה לא הכלל.: כל חגי

, כך זה היה . אתה אומר למישהו שלא מגיע לו שכרמאוד אם תהיה פה אחידות ולכידות זה יעזור דוד:

זה לא התקציב.  תמיד וכך זה צריך להיעשות. היו"ר לכל אורך ההיסטוריה עבד ללא שכר, מה השתנה? 

ישבנו עשרות פעמים, לא מכיר מישהו שיסכים להוריד את שכרו ושכר אחר שאינו מוצדק לטעמי ולטעם 

 מרבית מתושבי הישוב.

 אז לא.ישבנו ומה היה? או שנקבל את עמדתך או לא,  גדעון:

ל תהיו יפי נפש כמו יסוד המעלה, אמחלקת דת מספיקה לדעתי למועצה הדתית אין זכות קיום,  דוד:

 92% ותגידו לי שנעשה שיתופי פעולה על סכומים אלו, הבעיה היא   ₪ 30,000או   ₪ 20,000על 

 השכר ולא הסכומים הפעוטים.
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. לא נכון לנהל רק מועצה בוקר ז"ל מצליחים, עוד מימי הרצל שנים מנסים להקים הרכב ולא 3 אבי:

אנחנו לא מגיעים להסכמות, אני רוצה לקבל החלטה לפנות לשר לשירותי הדת.  דתית, זו לא מלחמה.

 מה אני חושב שזה ביזבוז, גינון או אחוזי משרה אנחנו יכולים להתנגד או לא מי שמחליט זה שר הדתות.

 מוכן לשבת ולדון בסעיף להתייעלות מה קורה עם זה?ואמר ששר הדתות היה כאן 

 אין כרגע עם מי לשבת. דוד:

 אתה נותן תקציב חלופי? מה זה תקציב אחר? רוית:

 : אני אמליץ על התייעלות לא אבנה תקציב חלופי.דוד

 שזה קורה בו.לא מכיר שום מגזר  %22-ל %15בין עלות השכר לעובדים נע  חגי:

וזה כואב לראות את  מעל מה שנקבע לו ₪ 1 תוספת  שנים אף עובד במועצה לא מקבל 4 דוד:

המספרים האלה ואילו במועצה הדתית תראו את האחוזים המטורפים שעולים, זה הגינוי? במועצה לא 

 עובדים תושבים שאנחנו רוצים בטובתם?

 20:30גדעון יצא: 

 .: לא צריך הצבעהיועמ"ש

 .אני אשלח את הערות שלי דוד:

 אנחנו יכולים לבקש הרכבת הנהלה? דורית:

 , אנחנו בבחירות לצערי.: כן, אבל זה לא קורהדוד

 אפשר להציב אולטימטום? דורית:

 : לא, גם בעבר עשו ולקחו מעל הראש.דוד

 אם אין הסכמה של כולם אין אפשרות להקים הרכב. אבי:

 להתחיל להתנהל כך ללא משרד הדתות.: מה הקשר לבחירות? אתה יכול ליאור

 : אתה לא יכול לעשות שום דבר בלי אישור השר, כמו שלא ממנים רב.דוד

 :דיווחים  - 5 לסעיף

 ל לבני הנוער. כמו לפני שלוש שנים ,אנו ממשיכים בתוכנית הכנה "פתיחת פעילות הכנה לצה
יואב מדריך הנוער גייס למשימה שני תושבי מטולה .לצה"ל לבני הנוער שלנו בני כיתות י עד י"ב 

שעוסקים בספורט לפרנסתם, את הפרויקט הזה הם מובילים  טל עמית ואורי דורני מקסימים 
בהתנדבות מלאה. בני הנוער התחלקו לקבוצות בנים ובנות ולאורך כל השנה יתקיימו אימוני 

 ות מעניינות.ספורט שונים, פעילויות משותפות, בביקור בבסיסים והרצא
 

 בביקור סגן ראש המל"ל )המטה לביטחון לאומי( וראש מנהל הביטחון במשרד  -ביקור המלל
בסוגיה הביטחונית והדגשנו את   הפנים מר אלי רגב הצגנו את האתגרים עימם אנו מתמודדים

הקשר ההדוק בין כוחות הביטחון השונים למטולה. כמו כן הצגנו את הפרויקטים שמתנהלים 
ם בישוב ואת הפערים שמצריכים התערבות כמו הקמת שכונה חדשה, ציר יציאה מהישוב, בתחו

ל לבדוק את סוגיית הקפאת "מצלמות ועוד. בסוף הישיבה ניתנה הנחיה של סגן ראש המל
 השכונה.



                                 

8 
 

 

 במהלך השבועיים האחרונים קיימתי שיחות סיכום  -שיחות סוף שנה עם ציוותי ביה"ס והגנים
  .בסוגיית הגנים ,ובית הספר, שיחות שאני מקיים באופן רציף אחת לתקופהעם צוותי הגנים 

 

  אנו נמצאים בתקופה של החלפת שתי גננות מובילות ובמפגש שקיימתי עם המפקחת על הגנים
ביקשתי שבשיבוץ גננות חדשות תינתן קדימות לניסיון וגננות בעלות יכולת להתחבר אלינו 

. צוות בית הספר העלה את המעבר המוצלח למבנה החדש ובעלות טווח עבודה ארוך שנים
קחי מרוחמה את הסיכום ותכניסי את  –ואת בעיתיות החצר שאנו מנסים למצוא פתרון לסוגיה 

עיקרי הדברים. בתקופה הקרובה אנו נערוך טכס פרידה מנטע וקרן אור ששירתו אותנו 
רים הילדים והמועצה על השירות, בנאמנות ובהזדמנות זו אני רוצה להודות בשם המושבה, ההו

 ההשקעה, האכפתיות והמקצועיות שהעניקו לנו.
 

 ק. "מחר בטקס חגיגי עם נציגי משרד התרבות נפתח את מגרש השחב -ק"סיום פרויקט השחב
מוזמנים להגיע! מיד לאחר הטקס התקיים טורניר כדורגל של בני הנוער והקבוצה המנצחת 

 תשחק נגד הבוגרים.
 

  אבי ידווח. -הקמת כביש וטיילת מזרחיתקבלן זוכה 
 

 קליטת עובד משק חדש. -דיווח 
 

  יציאה למכרז מהנדס 

 ביום חמישי הגיעה אלינו למופע מרתק אמן החושים הראל פפו, כולם יצאו  -אירוע אומן חושים
 תושבים. 50-מוקסמים ונהנו מאוד. האירוע הזה פתח את אירועי הקיץ במטולה ובו השתתפו כ

 

 תושבים לטיול משפחות, זו  50 -רכבים כ 13ביום שבת האחרון יצאו ממטולה  -פחותטיול מש
 הפעם השניה שיוצא טיול ממטולה לתושבים, הטיול היה במעגלי נחל בניאס תחתון.

 
 

 

 20:30הישיבה הסתיימה בשעה: 

 יערה אסור מנהלת לשכה: מהרש

 כבוד רב,ב

                                                                                          

  ----------------------------                                                             ----------------------------- 

 דוד אזולאי                           קובי נגר        

 ראש המועצה                              מנכ"ל  המועצה      


